
Muistio 
 
STKS,  
Kirjastojuridiikan työryhmän kokous 
8.7.2011 
Kansalliskirjasto 
 
Läsnä: Pentti Vattulainen (pj), Pekka Heikkinen, Pekka Olsbo (siht.), Veera 
Ristikartano 
 
Asialista 
 

1. Kokouksen avaus 
Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 10.05 
 

2. Edellisen kokouksen pöytäkirja 
Hyväksyttiin. 
 

3. E-kirjaseminaarin 28.10. järjestelyt 
Kirjastosihteerien ryhmä on organisoinut päällekkäisen seminaarin.  
Voidaanko seminaarin yhteydessä edesauttaa kirjastosektorin yhteistä e-
kirjojen lainaamista koskevaa julkilausumaa? 
Keskusteltiin seminaarin siirtämisestä. Myöhemmin on päädytty sellaiseen 
ratkaisuun, että pidetään 28. päivän seminaari lyhennettynä, puhtaasti 
lakiasioihin keskittyvänä puolipäiväseminaarina. Seminaarin alustava 
ohjelma on STKS:n verkkosivuilla.  

 
Esitetään, että STKS:lle kannattaisi hankkia seminaarikoordinaattori, joka 
katsoisi seminaarijärjestelyjen ja päällekkäisyyksien päälle. 
 

4. EU:n orpoteoksia koskevan direktiiviehdotuksen lausunto. 
Direktiiviehdotus aiheuttanut paljon keskustelua mm EBLIDA:n piirissä. 
Esimerkiksi massadigitointi on suuri ongelma direktiiviehdotuksen kannalta. 
Myös koko sopimuslisenssijärjestelmän kehittäminen saattaisi lakata 
orpoteosten osalta.  
 
STKS:n lausunto tehdään Kansalliskirjaston lausunnon pohjalta. Pekka 
Heikkinen laittaa kansalliskirjaston lausunnon tiedoksi, kun dokumentti on 
valmis ja hyväksytty. 
 

5. Standardien lainausta koskeva lausunto 
Pekka Heikkinen valmistellut lausuntoa. Tekijänoikeuslaki ei estä standardien 
lainaamista. Heikkinen laittaa lausunnon Olsbolle, joka hoitaa sen Tuomiselle 
allekirjoitettavaksi. Tämä hoidettu. 
 



6. Muut asiat 
Hallituksesta: 
Hallitus kokoontunut toukokuussa. Iiris Karppinen aloittanut sihteerinä. 
Elokuun viimeisellä viikolla hallituksen strategiakokous, jossa keskitytään 
mm toimintasuunnitelmien terävöittämiseen, sekä verkkoviestinnän 
kehittämiseen. Hallitukselle voi laitaa asioita pohdittavaksi kokoukseen. 
Hallituksen jäsen mielellään mukaan juridiikkaryhmään. 

 
Lisäksi sihteerin piti varmistaa, on 2.12. tehty varausta Tieteiden talolta seminaaria 
varten. Tilaa ei ole varattu ainakaan STKS:n nimellä. Tämä keskusteltava 
seuraavassa kokouksessa. 
 
Seuraava kokous 
9.9. klo 13-15 Fabianin kokoushuone. 
 

7. Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 11.30 
 
 


